
Červenec máme spojený s dovolenými a prázdninami. Zvláště děti a mládež
se na něj těší snad už od konce srpna mimojiné kvůli tomu, že k červenci patří
výlety nebo zájezdy za vodou, ať už v tuzemsku nebo třeba na jih Evropy.
Dnešní možnosti jsou skutečně nepřeberné a málokdo nestrávil alespoň pár
dní u moře.
Tři chlapci zachyceni fotografem, jak se plaví v neckách na jirenském

rybníku, vypadají ale stejně spokojeně jako děti houpající se v mořských
vlnách. Těmto chlapcům se samozřejmě mohlo o moři jen snít, ale nikterak
jim nevadilo, že nemohou nepohrdnout nejbližším místem ke koupání.
V jejich době, tedy nejspíše ve třicátých letech minulého století, se k moři

dostal málokdo. V provozu byla koupaliště, tzv. plovárny, ale voda v nich se
od té jirenské tak moc nelišila. Zatopených pískoven, které jsou dnes hojně
využívané, v té době nebylo. A v neposlední řadě byla doprava poněkud
komplikovanější.
Dnes by se dobrovolně v jirenském rybníku vykoupal málokdo. Ovšem není

se čemu divit, zelenající se rybník s bahnitým dnem nemůže konkurovat kou-
pališti s filtrovanou vodou nebo zatopené pískovně, natož pak průzračné vodě
v přímořském letovisku. Navíc už dnes není výjimkou soukromý bazén na za-
hradě.
Nicméně není čistota vody rybníku o moc horší než byla v době pořízení fo-

tografie. Za první republiky ještě nebyl takový problém se sinicemi, které se
vesele množí díky intenzivnímu hnojení. Ale společně s lidmi se ve vodě kou-
pala i hospodářská zvířata a kanalizace byla stále jen výsadou měst.
Doby, kdy byla voda v jirenském rybníku opravdu znečištěna a docházelo

i k otravám ryb, jsou naštěstí pryč. Rizikový zdroj vody od Horních Počernic
byl odveden a stýká se s jirenským potokem až za rybníkem. Do jirenské nádrže tak proudí voda pouze z pramenu
v zámecké zahradě, ale i přesto již rybníku jako koupališti nejspíše definitivně odzvonilo.
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Milan Bednář

Milí čtenáři,
pokud si v červenci najdete čas na Ji-
renský zpravodaj , který tímto měsí-
cem slaví druhé narozeniny, dočtete se
opět o novinkách z obce. Čeká Vás
podrobný zápis z posledního veřejné-
ho jednání zastupitelstva obce a repor-
táže z některých červnových
jirenských akcí. Ohlédnutí za dětský-
mi dny, jež byly pořádány hasičskými
sbory, si můžete nalistovat v rubrice
spolků a organizací.

V zdravotnickém koutku se věnuje-
me aktuálnímu problému, jelikož je
pro malé táborníky připraven postup,
jak se zachovat, když se na těle objeví
klíště. Nezvykle rozsáhlá je tentokrát
rubrika věnovaná školním zařízením.
Nejedná se jen o ohlédnutí za zají-
mavými činnostmi a akcemi, jež před-
školáky potkaly v minulém měsíci, ale
i o seznámení se s probíhající kultiva-
cí a zkrášlování okolí nové budovy
mateřské školy.

Jirenský zpravodaj kvůli úvodnímu
červencovému týdnu, který byl vě-
nován dovoleným, vychází poněkud
později. Přejeme Vám tedy hezký
zbytek prvního prázdninového měsíce,
ať už jej budete trávit kdekoliv.

Vaše redakce
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Program:
1 . Zpráva auditora o výsledku přezkoumání hospodaření ob-
ce za rok 2010
2. Vyhláška o veřejném pořádku, opatření k jeho zabezpe-
čení a čistotě v obci
3. Dodatek č. l k Vyhlášce o místních poplatcích
4. Přístavba a nástavba objektu ZŠ II.
5. Různé
6. Diskuse, usnesení a závěr

Hlasování veřejné, diskuse ihned - 12x ano
ad 1) Pan starosta seznámil přítomné se zprávou auditorky,
která byla provedena v souladu se zákonem č. 420/2004
Sb. přezkoumání hospodaření obce za r. 2010. Podrobně by-
la celá zpráva zveřejněna na úřední deskách jak v papírové,
tak i v elektronické podobě.
ad 2) Ing. Červinka - předseda kontrolního výboru předne-
sl základní informace k navrhované vyhlášce, následně se
rozpoutala velká diskuse ohledně čl. II bod Ib), kde ve vy-
značených částech obce je možný pohyb psů pouze na vodí-
tku a s náhubkem. Debata dále pokračovala i ohledně
udělení sankcí při porušování tohoto bodu a jej ich ná-
sledných vymáháních. Na téma se dostala i otázka rušení
nočního klidu a klidu v neděli. Bylo poukázáno i na petici,
kterou obdržel úřad ve věci j iž zmiňovaných náhubků. Poté
zastupitelstvo přistoupilo k hlasování o přijetí vyhlášky -
8x ano, 4x proti, zdržel se 0.
ad 3) Schválení dodatku č. l k vyhlášce o místních poplat-

cích bylo staženo z programu, navrhovaný paušál nelze za-
kotvit jako platbu, zákon připouští pouze jeden prostředek.
Tento připravovaný dodatek bude řádně upraven
a projednán na příštím veřejném zasedání.
ad 4) Po loňském prvním kroku, kdy byly zrealizovány
nutné úpravy původního objektu MŠ, a kdy vznikly dvě
plnohodnotné třídy se zázemím a pohybová místnost, bylo
nutné v návaznosti na rozšíření kapacity ZŠ připravit další

etapu. Byla vyhotovena projektová dokumentace, na jej ímž
základě byla podána žádost o dotaci, bylo vydáno stavební
povolení a proběhlo výběrové řízení na zhotovitele. Z ob-
držených nabídek byla vybrána jako nejvhodnější nabídka
firmy MBM TRADE Praha za cenu 8,3 mil. Kč + DPH.
Výsledek žádosti o finanční podporu není dosud znám -

Jirenský zpravodaj skromně slaví druhé narozeniny. Při při-
pomenutí těch prvních bylo záhodno srovnat vytknuté cíle
se skutečností, při těch letošních se musíme posunout o tro-
chu dále. Prvotní nadšení a elán netrvá věčně, a tak se i prá-
ce na Zpravodaji nezadržitelně mění v každoměsíční
rutinu. Víceméně se ustálila podoba jak vizuální, tak i ob-
sahová. To má samozřejmě svá pozitiva i negativa. Člověk
od přírody touží po neustálém zlepšování (někdy tato snaha
degraduje na pouhé přání jakékoliv změny), což dnešní
rychlá doba ještě umocňuje. Není nutné zapírat, že Jirenské-
mu zpravodaji v poslední době tyto změny chybí. Takovým
malým úkolem do dalšího roku je tedy oživení jeho
stránek.

Z pohledu redaktora obecního periodika byl uběhlý rok
zajímavý obzvláště v období před komunálními volbami,

kdy se na stránkách Zpravodaje objevovaly různé pole-
miky. Pozitivní j istě bylo, že se tím stránky obohatily, ale
zároveň se někteří neubránili dojmu, že příliš sklouzává do
politiky. Jakmile bylo po volbách, utichly vášně a ze
stránek Jirenského zpravodaje se podobné příspěvky velmi
rychle vytratily, nebo se objevují velmi sporadicky. Je to
trochu škoda, jelikož problémů obce, které by si zasloužily
publikaci, j istě s volbami radikálně neubylo.

Na závěr si dovolím ještě jednu pozitivní myšlenku
a snad to není jen subjektivní pocit. Myslím, že zejména
průběh letošního roku ukazuje, že Jirny pomalu, ale j istě
po letech kulturně ožívají. Za tím nehledám samozřejmě
zásadní vliv Jirenského zpravodaje, na kultuře obce se po-
dílí mnohem více lidí než na obecním periodiku. Nicméně
jsem rád, že Zpravodaj svým malým dílem společenský
život obce pomáhá obohacovat a bude tak činit i nadále.

Milan Bednář

Jirenský zpravodaj - vydává obec Jirny. III. ročník. Adresa vydavatele: Obecní úřad Jirny, Brandýská 9, 250 90 Jirny, e-mail: obec. jirny@jirny.cz,

tel. : 281 962 945. Měsíčník vychází vždy nejpozději do 7. dne v měsíci a je dostupný i na internetové adrese obce www.jirny.cz. Náklad 600 kusů.
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Zprávy z obce

Zápis veřejného zasedání zastupitelstva
obce Jirny dne 22. 6. 2011

Druhé výročí Jirenského zpravodaje

Práce na přestavbě druhé budovy školy jsou v plném proudu
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neproběhlo vyhodnocení žádostí.
Stavba byla k 1 . 6. 2011 zahájena, bylo provedeno stavební
zajištění bývalého bytu Polívkových, demolice prostor
mezisklepní části, vybudovány nové základy a betonová
deska, na které je k dnešnímu dni postavena hrubá stavba
nové sborovny pro učitelský kolektiv.
V příštím týdnu je počítáno s demontáží celé původní stře-
chy. Bude následovat „zvěncování" celého obvodu a nástav-
ba patra s novou střechou. Kolaudace je plánována na
konec srpna, tak aby od 1 . 9. mohly být prostory řádně vyu-
žívány.
ad 5) Různé
a) Dotace - obec obdržela rozhodnutí o přidělení dotace
na rekonstrukci topení v kulturním domě včetně kotelny,
součástí je i vybudování plynofikační přípojky. Bude vypsá-
na výzva na zhotovitele, realizace je plánována v měsíci zá-
ří a říjnu 2011 . Dotace na výsadbu zeleně - po ukončeném
výběrovém řízení byla podepsána smlouva s vítěznou fir-
mou Zahradní služby Petr Vykrut z Ostravy za nabídkovou
cenu 3 565 000 Kč. Veškeré potřebné doklady zaslány na
SFŽP, na jej ichž základě bude vydáno konečné rozhodnutí
k přidělení finančních prostředků. Výsadba proběhne bě-
hem podzimu 2011 .
Žádostí o dotace, které nebyly úspěšné: výstavba chodní-
ků na návsi v Nových Jirnech z programu ROP a tzv.
„oranžové hřiště" z programu ČEZ.
Dotace, které jsou stále ještě ve hře: přístavba a nástavba
objektu ZŠ II. , rekonstrukce komunikací a malá mechaniza-
ce.
Příprava nové žádosti o dotaci: hřiště u MŠ.
b) Intenzifikace a rozšířeni kapacity ČOV - tato akce je
připravena již déle než rok, čeká se marně na vypsání
vhodného programu, ať již ze SFŽP nebo MZ. Nutno v le-
tošním roce provést alespoň pro první etapu, na kterou se
podařilo sehnat finanční prostředky z „průmyslové zóny".
Připravuje se výzva k výběrovému řízení, samotné úpravy
a rozšíření kapacity ČOV proběhnou taktéž během podzi-
mu s předpokládaným ukončením 31 . 1 0. 2011 .
c) Informace o objektu nákupního střediska - p. starosta
v úvodu vyvrátil nepravdivé fámy o prodeji objektu či j iž
daných výpovědích stávajícím nájemcům. Jednání s poten-
cionálními zájemci o pronájmu jsou na začátku a teprve
další pokračování ukáže, jak vše dopadne či nedopadne. Za-
stupitelstvo obce chce jednoznačně zkvalitnit jak posky-
tované služby, tak i vzhled celého objektu s tím, že budoucí
investor provede stavební úpravy na vlastní náklady
a zhodnotí majetek obce.
ad 6) Diskuse
• p. Ing. Prosický - návrh na dopravní uspořádání Alejky -
jednosměrný provoz s odkazem na bezpečnost dětí a chod-
ců v ulicích. Otázka řešení dopravní situace v kaštanové
alej i - provoz vozidel - návrh na umístění dopravní značky.
Opětovně připomenut i návrh zákazu kouření v kulturním
domě.
• p. Kříž + p. Chlebek - upozornění na dopravní situaci na

ul. Brandýské u ulice Zahradní a připomínka k dopravní-
mu značení v křižovatce ulic Brandýská x Družstevní
x Tovární. Návrh vyznačení přechodu pro chodce do ul.
Luční.
• p. starosta - kompletní řešení křižovatky Brandýská
x Luční je součástí dokončení změny ÚP č. 6 včetně auto-
busové zastávky.
• manž. Hanušovi - nedoporučují návrh řešení udělat
z Alejky jednosměrnou ulici v návaznosti na problema-
tický průjezd ulice při fotbalových utkáních. Dříve
umístěný zákaz stání, který měl zajistit průjezdnost ulice
byl i přes opakovanou montáž několikrát odstraněn.
• p. Krchov - jak bude řešen příjezd stavebních firem do
lokality Kaštanka IV.
• p. starosta - návrh řešení stejný jako na minulém ve-
řejném zasedání, tj . že stavební firmy budou používat ulici
Lipovou (toto lze stanovit i ve vydání stavebního povolení
pro jednotlivé RD). Možno i cestu na rozhraní stávající zá-
stavby a nové lokality uzavřít - silniční panely.
• p. Krchov - žádost o zvážení nepovolit průjezdnost ani do
budoucna.
• pí. Švábova - nespokojenost se stávajícími kritérii pro
přij ímání dětí do MŠ, nepřijetí části dětí, otázka jak se
k situaci postaví zastupitelstvo obce, zda poskytne finanční
příspěvek a jak dále bude situaci řešit.
• Ing. Ťopka - předseda finančního výboru - podal informa-
ci o jednání výboru
• pí. Křenková - podala podrobné zdůvodnění nastavených
pravidel k přij ímání dětí do MŠ.
• p. starosta - zopakoval rozhodnutí zastupitelstva obce,
které se rozhodlo podpořit soukromou iniciativu v oblasti
hlídání dětí a mateřských školek a dále uveřejnilo i výzvu
v Jirenském zpravodaji. Dále podal i základní informace
zjednání s KHS (k hlídání dětí je potřebná odpovídající
živnost, otázka věku dětí - do 3 let, nad 3 roky, otázka
prostor, stravování atd.) V dohledné době je připravována
nová legislativa, která srovná podmínky provozu MŠ
a různých soukromých mateřských center.
• PhDr. Borková - návrh o představení územního plánu na
příštím veřejném zasedání, otázka projednání stavebních
uzávěr (regulace výstavby rodinných domů v návaznosti
na kapacitu MŠ a ZŠ), úprava textové části územního
plánu.
Návrhová komise přednesla návrh usnesení, který byl
jednohlasně schválen.

Řidičky a řidiči,
nezapomeňte v letních měsících při-

hlédnout ke stavu některých jirenských
a novojirenských ulic a na prašných

komunikacích dostatečně snižte rychlost
svého automobilu.

Mějte ohled ke svým sousedům!
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Málokoho překvapí, že se koncertu Komorního pěveckého
souboru Christi Úvaly, který se konal v sobotu 18. června v
jirenském kostele sv. Petra a Pavla, nezúčastnilo mnoho li-
dí. Koncerty tohoto typu jistě nezapadají do většinového
proudu, který hýbe kulturním vyžitím naší společnosti.
Přesto si zaslouží pozornost. Soubor Christi Úvaly není
nováčkem na poli regionálních pěveckých těles, tento rok
slaví 10. výročí. Zkušenost, sehrannost všech členů sboru,
kvalitní repertoár a výborné akustické vlastnosti j irenského

kostela daly vzniknout nadprůměrnému představení s ne-
zaměnitelnou atmosférou. Soubor by mohl zpět do Jiren za-
vítat brzy, a to u příležitosti vánočního koncertu.
Doufejme, že ho tentokrát bude očekávat početnější pub-
likum.

Milan Bednář

Z jirenské poutní slavnosti na sklonku června se už beze-
sporu stala tradiční akce, která navíc každým rokem sílí.
V neděli 26. června přivítalo čtvrtý ročník příjemné počasí,

které dávalo naději na hezky a především společensky strá-
vený den.

Celý den uváděla předsedkyně občanského sdružení Ob-
čané obci Jirny a Nové Jirny paní Markéta Burdychová. Na
úvod proběhla komentovaná prohlídka kostela a stručný
výklad o historii obce a dalších památek. Průvodkyně byla
po výkladové stránce velmi dobře připravená, ale v zájmu
objektivity je nutné podotknout, že bohužel čerpala z po-
někud zastaralé literatury, která už byla ve více ohledech
překonána. Po zaznění zvonů následovala litanie ke sv.
Petru a Pavlu a slavnostní bohoslužba, které se návštěvou
vyrovnaly snad jen vánoční mše.

Odpoledne už patřilo zábavě a mnoha vystoupením. Už
krátce po dvanácté hodině nastoupily děti z mateřské
školky, aby předvedly několik nacvičených pásem. Děti
nebavily jen početnou skupinu diváků, ale přes pochopi-
telnou nervozitu také sebe. Zajímavou podívanou skýtalo
i vystoupení pestře oblečené dětské taneční skupiny Sweet
Country Kids a poté na soudobou taneční hudbu náročně
zatančily dívky ze skupiny Crazy Girls. Tím byla dobře or-
ganizovaná dětská vystoupení před kostelem zakončena
a hned na to na děti na dvoře školy čekala odměna v podo-
bě pohádkového divadelního představení s názvem Žabí

příběhy.
Děti se bavily i po představení, před kostelem i u školy

si mohly vybrat zábavu podle svého gusta. Oblíbený byl
skákací hrad, který při podobných akcích nikdy nezklame.
Nechyběly stánky, kde si děti dokazovaly své výtvarné
dovednosti, některé už s umně pomalovaným obličejem.
Místo bylo i pro boj , buď s „činkami“ na kladině, anebo se
především chlapci mohli krátce vcítit do středověkého rytí-
ře. Atmosféru poutě pak dokresloval i neodmyslitelný
stánek s občerstvením.

Zlatým hřebem odpoledne byl však koncert na harfy.
Hedvika Mousa Bacha, Kamila Jouzová a Johanka Mar-
ková předvedly skutečné umění a nádhernými skladbami
v neomylném provedení nadchly posluchače. Harmonii li-
noucí se kostelem však slabě kazil porouchaný alarm.

Poslední červnová neděle se v Jirnech nadmíru vyvedla
a ten, kdo ke kostelu přišel, nemohl litovat. Organizátorům
patří nelíčené uznání, že dokázali připravit a uskutečnit vý-

Koncert souboru CHRISTI Úvaly v ji-
renském kostele

Jirenská pouť
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j imečnou akci a zapojit hned několik jirenských spolků
a i ty nejmenší.

Milan Bednář
foto Milan Bednář a Jiří Burdych
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Zdravotnický koutek
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Ani v letních měsících a období prázdnin Vás nepřestává-
me informovat o činnosti Sboru dobrovolných hasičů
v Jirnech.

Během uplynulého měsíce zaznamenala naše výjezdová
jednotka dva zásahy. V obou případech se jednalo o likvida-
ci bodavého hmyzu v Jirnech. V letošním roce prováděla
naše jednotka odstraňování j iž čtyř včelích a vosích rojů,
které se usadily v blízkosti lidských obydlí nebo v za-
hradních prostorách. Zde bychom chtěli upozornit naše
spoluobčany, že likvidaci vosích a včelích rojů provádíme
pouze v případech, kdy tento nebezpečný hmyz bezpro-
středně ohrožuje obyvatele a hrozí nebezpečí z prodlení.
Jinak je tento úkon zpoplatněn anebo je zde možnost
sjednat si odbornou firmu.

Na žádost obce Zeleneč ve středu 15. 6. 2011 prováděla
naše jednotka s CAS T815 požární dozor při pálení bio od-
padu. Po několika hodinách odborného dozoru bylo okolí
místa pálení pokropeno vodou, abychom předešli rozšíření
plamenů na okolní pole, a předáno zaměstnancům tech-
nických služeb obce.

V sobotu 4. 6. 2011 uspořádal náš sbor tradiční hasičský
den pro děti. Ku příležitosti této akce byla vystavena veške-
rá naše technika a byla provedena ukázka hašení a vyproš-
ťování. Pro děti byly samozřejmě připraveny různé soutěže
a odměny. Největší úspěch, ostatně jako vždy, měla pěna,
ve které se děti doslova vyřádily. Vzhledem k parnému po-

časí jsme se rozhodli, že děti zchladíme a opláchneme od
pěny. Původně poklidné „kropení“ se během několika mi-
nut zvrhlo ve vodní bitvu mezi našimi členy. Opět bychom
tímto chtěli poděkovat našim sponzorům, bez kterých by
tato akce neměla takovou úroveň, jakou má.

V rámci příprav na soutěže v požárním útoku byla naše
přenosná motorová stříkačka PS12 na vlastní náklady
upravena a zrenovována. Konkrétně byla provedena výmě-
na motoru, čímž jsme získali větší výkon. Věříme, že tyto
úpravy a dobrý trénink nám pomůžou k získání pohá-
rových míst na podzimních soutěžích.

za SDH Jirny Milan Slabý

Poslední květnovou sobotu 28. 5. 2011 jsme s dětmi vy-
razili za odměnu do pražské ZOO. Pro děti to bylo pře-
kvapení ke Dni dětí od vedoucích, ale i za jej ich snahu na
schůzkách a soutěžích. Tentokrát opravdu nezklamaly! Ce-
lý den jsme si užili a zakončili jsme ho oblíbenou návště-
vou u McDonalda.

Následující týden 4. 6. 2011 jsme jeli na soutěž
v požárním útoku do Křížkového Újezdce. Obě naše druž-
stva mladších a starších hasičů věřila, že tentokrát získají
super umístění. Slíbila to i vedoucí Martině Hausdorfové –
Kurkové jako dárek k narození dalšího malého hasiče.
Útoky se jim opravdu povedly a obě družstva se umístila
na 1 . místech! Družstvo starších mělo super čas
00:00:27:1 9! Radost všech byla ohromná! K pohárům jsme
dostali i dorty – hasičská auta a malé dárečky. Při zpáteční

Spolky a organizace

Dopisy ctenáru

Pohárové ukončení sezony

Jsem jirenská rodačka, kterou vítr bohužel odvál o kousek
dál od rodné vísky. Nicméně do Jiren často jezdím a zúčast-
ňuji se se svou rodinou akcí konaných jirenskými spolky.
Nedávno jsme se zúčastnili Dětského odpoledne pořádané-
ho Sborem dobrovolných hasičů Jirny. Ráda bych touto

cestou moc poděkovala pořadatelům za úžasné odpoledne
plné soutěží a rozptýlení pro děti a za poutavé představení
jej ich činnosti. Děti se moc bavily a moc si odpoledne
užily. Takže ještě jednou velké díky a moc držím palce ve
vaší práci i při dalších volnočasových aktivitách.

Lucie Brožková-Kůsová

SDH Jirny

Poděkování
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cestě si vítězové složili i básničku, kterou hned všichni zpí-
vali. Sláva, nazdar výletu, vyhráli jsme už jsme tu, už jsme
tady! Hasiči nás pochválí, že vezeme poháry, poháry dva!
Při příjezdu do Nových Jiren pro nás byla připravena
oslava v „Hostinci U Lípy“. Rychlé špunty, limonády

a zmrzlinový pohár se šlehačkou, prostě super!
V sobotu 11 . 6. 2011 náš sbor dobrovolných hasičů

Nové Jirny pořádal tradiční dětský den. Počasí bylo jak na
objednávku a my od rána všechno pro děti připravovali. Za-
čínali jsme ve 13 hodin a už za hodinu jme měli přihlá-
šených 150 soutěžících. Celkový počet soutěžících se
vyšplhal k číslu 190. Účast úžasná a hlavně děti byly moc
spokojené! Díky členům našeho sboru mohly soutěžit
v devíti disciplínách, ochutnat cukrovou vatu, grilovaného
buřta, limonádu a meloun! Zaskákat si mohly i ve skáka-
cím hradu. Během odpoledne předvedli svou činnost mladí
hasiči útokem na hořící domeček a ti mladší stříkáním na
terče. Požární útok předvedlo i naše družstvo žen, které
v obnoveném složení vyrazí co nejdřív na soutěže! Dětský
den byl jako každoročně zakončen pěnou, ve které polona-
hé děti dováděly. Někteří už z předchozích let věděli, co si
mají přibalit s sebou do batůžku. A ti ostatní pak celí zmá-
chaní si vyzvedávali odměny!

Chtěla bych jménem našeho sboru poděkovat Obecnímu
úřadu Jirny za jej ich finanční pomoc, všem sponzorům za

jej ich poskytnuté věcné odměny pro děti a také finanční

částky. Děkujeme členům SDH Úvaly a SDH Jirny, že nám
předvedli hasičská auta a „jireňákům“ za pomoc při pří-
pravě pěny pro děti.

Děkujeme všem, kteří nám s dětmi pomáhají jak při tré-
ninku, tak i s odvozem dětí na soutěže. Dětem přejeme
krásné prázdniny a těšíme se na další schůzky, které budou
koncem srpna. A mladí hasiči nezapomeňte: 2. – 4. 9. 2011
jedeme na soustředění a všichni určitě víte kam!

za SDH Nové Jirny M. Hrubantová, M. Kopasová

V září to bude přesně rok, kdy jsem požádala rodiče dětí
z naší mateřské školy o pomoc při realizaci „Akce zahra-
da“. Šlo (a stále jde) o zvelebení venkovního prostředí ma-
teřské školy, které po převzetí do užívání v červnu
loňského roku doslova a do puntíku zelo prázdnotou.

Za finančního přispění 42 rodin dětí a zaměstnanců naší
školy se podařilo shromáždit sbírku v částce rovných 90
tis. Kč. Všem, kteří finančně přispěli, co nejsrdečněji děku-

j i, stejně tak jako těm, kteří poskytli dary ať už ve formě
rostlin, folií, či j iných potřeb do zahrady. Děkuji za pomoc
při zahradnické práci panu Krchovovi, panu Cibulkovi
a panu Kurkovi, a to při výsadbě keřů a stromů, při pří-
pravě zemních prací, za poskytnutí techniky a dopravu po-
třebného materiálu i za konzultace. Poděkování patří obci
Jirny za zafinancování dlažby na chodník do zahrady a za-
j ištění zemních prací. Děkuji i firmě MBM-TRADE CZ,
s.r.o. za bezplatné poskytnutí techniky a práci při převozu
ornice a při přesazování a sázení stromů. Za vydatné zá-

Spolky a organizace

Akce zahrada

Školství
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livky v loňském suchém létě děkuji i Sboru dobrovolných
hasičů Jirny, bez jej ichž pomoci se letos v létě asi taky neo-
bejdeme. Za bezplatnou pomoc při vykládání okrasných be-
tonových prvků do zahrady děkuji i truhlářské firmě SHV

pana Vandělíka.
Obrovské poděkování patří paní Garajové. Ujala se vy-

pracování projektu na realizaci zahrady, organizace prací
a nákupu rostlin a všeho potřebného. Spolu se svým manže-
lem přiložila ruku k dílu a to vše bez nároku na odměnu.

Nesmírný kus práce odvedly i naše dvě „tety“ – paní
Vrzalová a paní Baroňová, které strávily, tráví a ještě bu-
dou trávit dlouhé hodiny prací na zahradě. Zároveň děkuji
i jej ich manželům, kteří svojí prací a sponzorováním „Ak-
ce zahrada“ hodně naší školce pomohli.

Čerpání finančních prostředků samozřejmě prochází
účetnictvím MŠ. Konečné vyúčtování bude zveřejněno kon-
cem školního roku, až bude ukončena 1 . etapa „zazeleně-
ní“.

Teď už můžeme stromům, keřům i bylinám popřát
jenom rychlý růst, aby se nám zahrada v nejkratší době co
nejpřirozeněji zastínila.

Dále se věnujme herním prvkům do zahrady: ze za-
hrádky staré mateřské školy od rybníka byly převezeny dvě
herní věže se skluzavkou, byly přizpůsobeny a zasazeny do
terénu, byla na nich provedena údržba a nátěry. Tím mohly
začít sloužit dětem k jej ich hrám. Za spolupráce pana Ing.
Bulíře ze ZOS byly z Navrátilovy ulice převezeny dvě stře-
chy z pískovišť. Stanou ze základem nových altánů a tím
i vytvoření dalšího stínu pro hry dětí. Byly zrekonstruová-
ny pružinové houpačky, které budou v dohledné době
vsazeny do terénu. O demontáž a následnou montáž, rekon-
strukci a údržbu herních prvků se postaral a stará pan Jiří
Černý, stejně jako o údržbu a výrobu laviček v celém areá-
lu.

Zjara požádala obec Jirny o dotaci na výstavbu dětského
hřiště v rámci programu „Oranžové hřiště“, který vypsala
firma ČEZ. Bohužel dotace nebyla poskytnuta. Další pokus
o získání dotace probíhá v současné době ve spolupráci se
společností Tomovy parky s.r.o. , s předpokládanou 20%

spoluúčastí žadatele.
Vybudování dětského hřiště rozsahu odpovídajícímu po-

třebám 108 dětí je velice nákladná záležitost, která do-
sahuje částek několika set tisíc až jednoho milionu korun.
V současné době je taková částka z jiných než dotačních
prostředků nedosažitelná. Možnosti přeinstalování stávají-
cích prvků z původního areálu MŠ jsou vyčerpány.

Budeme pokračovat ve vybavení zázemí pro děti na za-
hradě. V plánu máme dovybudování j iž zmíněných altánů,
pořízení sezení v zahradě pro příležitostné stolování v pří-
rodě, či různé klidové činnosti pod širým nebem. Nutné
bude vytvoření zázemí pro hračky, zahradní techniku a ná-
řadí. Ideální by bylo zastínění teras v zahradě pergolami,

jak bylo navrženo projektem. Mým velkým snem je vne-
sení vodních prvků do atria MŠ, případně i do zahrady
a tím oživit klima a prostředí školky a poskytnout dětem
novou inspiraci k jej ich hrám.

Tyto investice lze realizovat postupně dle finančních
možností školy, které jsou samozřejmě omezené a závislé
na rozpočtu obce. I pro další období jsou proto velmi vítá-
ny příspěvky rodin našich dětí i dalších občanů a příznivců
Jiren, firem, podnikatelů a všech, kteří se mohou a chtěj í
podílet na vytvoření oázy uprostřed obce, která bude slou-
žit dětem k jej ich bezpečným hrám.

Iva Křenková
ředitelka MŠ

Posledního květnového dne jsme se vydali na zámek Ra-
dim u Kolína. Nevezlo nás sice koňské spřežení, ale
spokojili jsme se s tím autobusovým. Bylo to překrásné
dopoledne a již v 9 hodin jsme nedočkavě vstoupili hlavní
bránou na nádvoří zámku. Čekal nás tzv. dětský okruh
s pohádkou a možností projít si celý okruh v dobovém ob-
lečení, viz fotografie.

Pánové se naučili jak se dámě správně poklonit, jak se
chopit meče, co znamená „Jeden za všechny, všichni za
jednoho“ a také si vyzkoušeli společně s krásnými prin-
ceznami vejít k černokněžníkovi do zcela temné místnosti.

Školství

Zážitkový výlet na zámek
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Už prý rostou – a já k vám, milí čtenáři, přicházím s opět
netradičním receptem na výbornou houbovou polévku.
Ingredience: Hrst nakrájených hub (i suchých, předem
namočených ve vlažné vodě), 1 malá nakrájená cibule, 2–3
lžíce j íšky, 1 kostka masoxu, 1 na kusy nakrájený 50g ta-
vený sýr nebo 3 trojúhelníčky – NE s příchutí romaduru,
nivy nebo tvarůžku; koření: sůl, pepř, drcený kmín (vše dle
chuti); 1 žemle (houska, rohlík) na kostičky osmažená na-

sucho i na tuku.
Příprava: Vše vložíme do hrnce, zalijeme jedním litrem
vody a za stalého míchání přivedeme k varu. Vaříme asi 1 5
min. (až změknou houby a rozvaří se sýr). Dochutíme ko-
řením, na talíř nasypeme osmaženou housku a „baštíme“.
Dobrou chuť.
Pozn.: kdo má rád polévky krémovější, může ji rozmi-
xovat. A ještě rada na závěr, vařte ve větším hrnci, polévka
ráda „utíká“ (vzkypí).

Václav Sůra st.

Daruji do dobrých rukou krásná koťátka - mourovatá, černé, bílé. Přijďte si vybrat! Návštěva možná kdykoliv, odběr
koncem července (případně později). Volejte prosím - Jitka Korejzová 774 688 684.

Inzerce

Recepty z našichobcí
Rychlá houbová polévka

Školství
Paní učitelky se také změnily pomocí kouzelných plášťů a
usedly spokojeně na trůn. Tento zámek můžeme jen doporu-
čit i ostatním!
Jsou zde 3 okruhy, speciální akce a noční prohlídky.
Speciální akce ☺
Zárubovské renesanční slavnosti se šermířským vystou-
pením 16. - 1 7. července.
Koncert smyčcového orchestru Archi ♫ 18. září od 18
hodin
Noční prohlídky ☻
v červenci: 2. 7., 9. 7. , 23. 7. , 30. 7.
v srpnu: 1 3. 8. , 20. 8. , 27. 8.
v září: 3. 9., 1 7. 9.
Zámek můžete navštívit v červenci a v srpnu denně od 9 -
18 hodin. V září mimo pondělí také od 9 - 18 hodin. Po-
slední prohlídky začínají v 17 hodin.

V MŠ se ještě těšíme na Rozloučení s předškoláky, pro-
hlídku ZOS Šestajovice, výlet do Kolína na vláčky, Ná-
mořnický den s hledáním pokladu v lese pro předškoláky

a ukázku dravců na naší zahradě pro všechny děti.
Krásné léto a v září se na Vás a Vaše děti těší celý usmě-
vavý kolektiv MŠ.☼

Martina Bilová za MŠ Jirny
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Elektronik servis:
Petr Čadil

opravy - zapojení - nastavení - prodej

TV, antény, satel it, DVD, Hifi , rádio, herní
konzole a další elektronika

Barákova 1 795, 250 82 Úvaly
volejte: 606 550 808
e-mail : petr.cadil@volny.cz

posouzení a odhad ceny opravy zdarma

www.cadi l . cz

AUTODOPRAVA

NONSTOP

MILAN PETRUŽÁLEK

× odvoz kontejnery

× sutě, odpad, písky, drtě

× recykláty, tříděná zemina

× přeprava materiálu

× avia, liaz, tatra, iveco

× zemní a výkopové práce

× smluvní ceny

Telefon: 281 931 419, 281 931 164
Mobil: 603 242 142, fax: 281 931 512
www.sute-pisky.cz
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ABAK, spol. s r. o., Na Jarov  4, Praha 3, tel.: 603 449 506, 246 030 670 (10.00 až 16.00 hod.)
e-mail: ujezd.net@abak.cz, http://www.ujezd.net

P ipojte se kdekoliv v lokalit : B chovice, B chovice II, Újezd nad Lesy, Rohožník, Blatov, Sib ina, Kolod je, Kv tnice, 
Stupice, Sluštice, Dobro ovice, Dube , Dube ek, Hájek, K enice, Pacov, B ezí, Strašín, Babice, Doubek, Zlatá, T ebohostice, 
Škvorec, Hradešín, P išimasy, Sk ivany, Límuzy, Masojedy, Doubrav ice, Štíhlice, Vyžlovka, Kozojedy, Kostelec nad ernými 
Lesy, Tuklaty, Tlustovousy, B ežany II, Vyšeho ovice, Horoušany, Horoušánky, Úvaly, Nové Jirny, Jirny, Nehvizdy, Mst tice, 
Zelene , Šestajovice, Klánovice (rozhraní Klánovic a Šestajovic), Praha 10 Zahradní M sto – okolí ulice Jablo ová

INTERNET
A TELEFONNÍ LINKY

Zbavte se zbyte ných plateb!

Kvalitní, rychlý a levný p ístup k internetu 24 hodin denn .
Žádné datové limity ani penalizace „fair user policy“.
Dohled nad sítí a servis sít  24 hodin denn .

 VoIP telefonní linky bez paušálních poplatk
 samostatná linka pro p ipojení k PCO
 servis linky v etn  dopravy technika
 pouze za 1 K  veškerý HW pro p ipojení k síti

ZDARMA:

Internet i s telefonní linkou 

již od                     bez DPH m sí n250 K

volejte 246 030 670
www.ujezd.net




